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Intervju sa prof. dr. sc. med. Ristom Kozomarom, novim rektorom 
Panevropskog univerziteta APEIRON 

Panevropski univerzitet 
APEIRON UP 1m ko acima 

reCe azviienom sviietu 
Svaki dan na~ Univerzitet krupnim koracima krece naprijed i potrebno je biti dobar kapetan na 
tako velikom brodu. U 21. vijeku opstace obrazovani, a najvainiji dio Ijudskog tijela ponovo ce 
postati mozak. 

- govarao Ousan .:Jtranatic 

Pocetkom septembra na 
Panevropskom univerzitetu 
APEIRON za novog rektora izabran 

je prof. dr. sc. med. Risto Kozomara, 
dotadasnji dekan Fakulteta zdravstvenih 
nauka. 
Prof. dr. sc. med. Risto Kozornaraje 
roden 1948. godine u Glarnocu. Osnovnu 
skolu i gimnaziju zavrsava u Banjaluci a 
diplomira 1975. godine na Medicinskom 
fakultetu u Sarajevu. Specijalisticki ispit 
iz oftamologije polaie 1982. godine u 
Beogradu. Magistrira 1990. godinc na 
Sveucilistu u Zagrebu, a doktorira 1995. 
godine na Medicinskom fakultetu u 
Banjaluci. U zVaI1je redovnog profesora 
Medicinskog fakulteta u Banjaluci je 
izabran 2006. godine. Nace1nik Klinike za 
ocne bolesti od 1992- 2006. godine i sef 
katedre za oftamologiju pri Medicinskom 
fakultetu u Banjaluci od 1995- 2008. 
godine. Za dekana Fakulteta Zdravstvene 
njege Panevropskog univerziteta Apeiron 
je izabran 2004. godine, a prije nesto manje 
od mjesec dana i za Rektora Panevropskog 
univerziteta Apeiron. Autor je vise desetina 
naucnih i strucnih radova, te cetiri k1ljige 
iz oblasti oftamologije. Ozel~enje i otac 
dvoje djece. 

Student: Objasn;te nasim citaocima kolika 
je obaveza i koje su nadleznosti rektora 
Un;verz;teta? 

Prof. dr. Ristom Kozomara: Obavezaje 
yelika! Svaki dan nas UniveuJtet krupnim 
koracima krece naprijed i potrebno je biti 

dobar kapetan na tako velikom brodu. 
Uskladjivanje rada svih fakulteta, pracenje 
zakonske regulative koja se svakim danom 
sve vise mijellia i ide ukorak sa evropskim 
standardima je jos jedan razlog zbog kojeg 
je potrebno mnogo vremena, strpljellja i 
razumijevaI1ia kako bi uslovi bili ispunjeni 
i sve strane zadovoljene. Ali ipak, najveca 
obaveza je pruzanje najkvalitetnijeg 
i najmodemijeg obrazovanja nasim 
studentima. 

Student: Koji Jakulteti. su clanice 
Pa1levropskog univerziteta APEIRON 
i koliko nastavno- naucnog osoblja 
uposljavate? 

Prof. dr. Ristom Kozomara: Panevropski 
univerzitet APEIRON trenutno cini 
5 faklllteta, ito: Fakultet poslovne 
ekonomije, Fak'Ultet pravnih nauka, 
Fakultet informacionih tehnologija, 
Fakultet zdravstvenih nauka, Fakultet 
sportiskih nauka. Na Univerzitetu imamo 
zaposleno 56 nastavnika, doktora nauka, 
u stalnom radnom odnosu i jos toliko 
nastavnika i saradnika po osnovu U govora 
o povremenim i privremenim posiovima, 
najvise na Fakultetu zdravstvenih nauka. 

Student: Kolikaje prolaznost na Vasem 
Univerzitetu? 

Prof. dr. Ristom Kozomara: Prolaznost 
na Univerzitetuje oko 75 do 80%, 5tO 
je sasvim zadovoljavajuca i u skladu sa 
evropskim standardima. 

Student: Imate Ii vremena za bavljenje 
naucno- istrazivackim radom? 

Novi rektor Panevropskog un;verziteta 
APEIRON, prof dr. sc. med. Risto 

Kozomara 

Prof. dr. Ristom Kozomara: Svakim 
danom rad na U niverzitetu je sve 
uskladeniji, sto ce mi, nadam se, ostaviti 
vise vremena za naucno- istraiivacki rad. 

AVGUST I SEPTEMBA 
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Student: S obzirom da u EI'ropi studenti 
imaju obezbjeilenu praksu, da Ii je 
studentima Panevropskog univerziteta 
APE/RON obezbijeileno da praktil.~no 
pokazu svoje znanje? 

Prof. dr. Ristom Kozomara: Naravno, 
prakticna nastava je sastavni dio svih 
studija naseg Univerziteta. Posto sam do 
sada bio dekall Fakulteta zdravstvenih 
nauka, znam da su studenti ovog Fakulteta 
imali izvodenje prakticne nastave u 
rutieminentnijim privatnim i drl.avnim 
zdravstvenim ustanovama u RS, kao sto su 
Zavod za medieinsku rehabilitaciju " Dr 
Miroslav ZotoviC" , Zdravstveno turisticki 
eentar 8anja VruCiea u Teslicu, KC 8anja 
Luka i dr. 

Student: Kakvo je Vase misljenje 0 

situaciji u visokom obrazovanju? 

Prof. dr. Ristom Kozomara: Mislim da 
driava pokusava da sprijeCi nesto sto je 
neminovno, a to je da privatni univerziteti 
napreduju, a drLavni nalalost slabe. Snagu 
nauke i snagu obrazovanja cini snaga 
drLave. Mi smo jos llvijek II tranzieiji, sa 
mnogo nerijesenih problema i nelogicnosti, 
kako u privatnom, tako i II driavnom 
sektoru obrazovanja. Naialost, neki privatni 
univerziteti i dalje rade nelegalno i baeaju 
ljagu na sve nas. Sa druge strane, i dallas 
na drIavnim fakllitetima irnate katedri na 
kojimajedan nastavnik ustvari i cini cijelll 
katedru, na kojima je prolaznost minimalna, 
a niko od nadleinih ne zeli da ucini nista po 
tom pitanju. Pokazatelj napretka privatnog 
obrazovatuaje i Cinjeniea da sve vise 
stmcnog kadra za drz.avnih univerziteta 
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Snagu nauke i snagu obrazovanja cini !maga drzave 

prelaze na privatne radi boljih uslova 
rada, a privatni univerziteti obrazuju svoje 
studente prema evropskim i svjetskim 
standardima, ne zarnarajuCi ih gradivom 
i temama koje im nece biti od koristi u 
praksi. Znam da je dio javnosti i dalje 
protiv privatnih fakulteta, ali u Sjedinjenim 
Americkim Driavarna od 10 najboljih 
univerziteta 8 je privatnih, ne znam zasto 
tako ne bi moglo biti i kod nas. 

Student: Sta biste porucili studentima? 

Prof. dr. Ristom Kozomara: Da 
se ObraztUll sto je god vise moguce! 
Mislim da je vrijeme poslijeratnih 
materijalnih vrijedllosti proslo i 
da nasa zemlja krupnim koraeima 
krece ka razvijenom svijetu. U tom 

svijetu nije vaZno koje auto vozite, koliko 
kuca i statlOVa imate, sta Sll yam ostavili 
roditelji . U razvijenom svijetu vaZno je 
samo koliko ste obrazovani, sta znate da 
radite i koliko ste vjesti u tome. U 21. 
vijekll opstace obrazovani, a najvaZniji 
dio Ijudskog tijela ponovo ce postati 
mozak. Zato im savjetujem da " kradu" 
znanje gdje god i od koga kog mogu, da 
umjesto ulaganja u prolazne i rnaterijalne 
stvari ulaZl.I svoj novae u obrazovanje, 
inforrnaticku edukaciju, strane jezike, 
itd. Ulaganje u obrazovanje je najbolja 
investicija 1.1 buducnost! 

Svaki (Ian nas Univerzitet krupnim koracima krece naprijed i 
potrebno je bili dobar kapetan na tako velikom brodu 

KOLOVOZ I RUJAN 

Ulaganje u obrazovanje je najbolja 
investicija u buducnost 


